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PODGORICA

Obavjestavaiiio Vas da <5e iia osnovu Clana 187 Posloynila Skupltine
Cme Gore ovlasdeni predstavnik Kluba poslanika manjinskih
potpredsiednik Skupstine Cme Gore Genci Nimanbegu, postaviti pitanje
predsiedmku Vlade Cme Gore na sedmoj - posebngj. sjednioi Dmgog redotmog
(jesenjeg) zasijedanja u 2019. godini koja je zakazana za 18. deceinbra 2019.
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SKUPSTINA CRNE GORE

Pitanje za Vladu Crne Gore

za g. Dusko Markovic, Predsjednik Vlade

Ulqin/Ulcinj, 15.12.2019
Br.Nr. 23pK/19

PostovanI Predsjednice Vlade Markovldu,

U skladu sa clanom 187. Poslovnika Skupstlne Crne Gore, kao oviasceni predstavnik Kluba
poslanlka BS, koalicije „Shqiptaret te Vendosur AlbancI Odiucno" {FORCA, UDSH dhe ASH) I HGI
upucujem Vam sljedece pitanje:

Postovan! Predsjednice Vlade Markovicu,

U kojoj fazi se nalazi i dokle se stiglo sa realizacijom: Izgradnje (planiranja/projektovanja)
vodovoda a time rjesavanja vodosnabdijeva podrucja Krajine u Opstini Bar, rekonstrukcije putnog

pravca Vladimir - Ostros kao I izgradnja i otvaranje granicnog prelaza Skje (Ckia), Crna Gora -

Zogaj, Albanija sa pristupnim putevima? Dali ce bile koji od ovih projekata biti realiziran u 2020

godini?Ako ne, kada se planiraju? Dali Opstina Bar Ima isti pristup u razvoju za sva svoja podrucja

ill ce ignorirati i zapostavljati rjesavanje posebno prva dva zivotna pitanja za Krajinu?

OBRAZLOZENJE

Obraziozenje pitanja cu saopstiti na samoj sjednici.

Ocekujem i pisani odgovor.

S postovanjem,

GENCI NIMANBEGU,

potpredsjednik SkupStine
poslanik koalicije „Shqiptaret te Vendosur/ Albanci Odiucno''
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skupStina crne gore

Gospodin Ivan Brajovid, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 Clana 187 Poslovnlka Skupstine Crne Gore u

prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanlCka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 18. decembra 2019. godine, kako bi isti bili

dostavljeni uvazenim poslanicima. ^

kovid



Genci Nimanbegu

-POSLANICKO PITANJE

U kojoj fazi se nalazi i dokle se stiglo sa realizacijom: izgradnje
(planiranja/projektovanja) vodovoda a time rjesavanja vodosnabdijevanja

Albanija sa pristupnim putevima?

Da It ce bilo koji od ovih projekata biti realiziran u 2020. godini?Ako ne, kada
se planiraju? Da li opstina Bar ima isti pristup u razvoju za sva svoja podrucja
Hi ce ignorirati i zapostavljati rjesavanje posebno prva dva zivotna pitanja za
Krajinu?



ODGOVOR

Uvazeni potpredsjednice,

lako lokalnog karaktera i vise u nadleznosti lokalne samouprave, nije

naodmet da se i ovakvim temama povremeno pozabavlmo u drzavnom

Parlamentu.

Sto se tice vodosnabdijevanja prostora KrajinC; Uprava javnlh radova je

nakon dobijanja saglasnosti od Ministarstva odrzivog razvoja 1 turizma, koje
kordinira realizacijom projekata na izgradnjl i rekonstrukciji sistema

vodosnabdijevanja, pripremila tendersku dokumentaciju za izradu studije

vodosnabdijevanja Opstine Bar.

Ova Studija, izmedu ostalih, prepoznala je i podrucije Krajine. Javni tender za

odabir najpovoljnijeg obradivaca bice rasplsan vec ove sedmice, a vrijednost

je 70.000,00 eura.

Drugi dio Vaseg pitanja odnosi se na putni pravac Vladimir - Ostros, odnosno

na dionicu regionalnog puta R-15 Virpazar - Ostros - Vladimir, duzine 18 km.

Uprava za saobracaj raspisala je tender za izbor projektanta za

rekonstrukciju ove dionice.

Projektovanje je u toku i bice zavrseno do polovine naredne godine.

Procijenjena vrijednost radova za rekonstrukciju ovih 18 kilometara puta

iznosi izmedu 9 i 10 miliona eura. Nakon uradenog projekta, sagledacemo

mogucnosti i modalitete za finansiranje izgradnje tog znacajnog putnog

pravca.

I na kraju, posebno uvazavam Vase ponovno interesovanje u odnosu na

izgradnju i otvaranje granicnog prelaza Ckia - Zogaj, izmedu Crne Gore i

Republike Albanije i vjerujem da nas ministar unutrasnjih poslova sad

pazljivo slusa.

Kao sto i sami znate, Crna Gora i Albanija imaju odlicne, prijateljske i

dobrosusjedske odnose, i mi smo gotovo deceniju prije drugih drzava

regiona otvorili zajednicki granicni prelaz Sukobin - Muridani, koji

podrazumijeva i vrsenje zajednicke policijske i carinske kontrole.



Nakon zajednicke sjednice dviju vlada prosle godine, potpisali smo

Sporazum o otvaranju, granicnog prelaza Ckla - Zogaj i ocekujemo da ce

njegovo pustanje u rad ubrzati ekonomsko-turisticku valorizaciju cijelog

regiona Skadarskog jezera, i poboljsati mogucnosti za ekonomski razvoj i

zaposljavanje stanovnistva sa podrucja Krajine u Opstini Bar.

Kao sto sam Vam rekao u aprilu 2018. go dine kad ste se interesovali za

Izgradnju ovog granicnog prelaza, zelim da ponovlm da novi granicni prelazi

nemaju same privrednu funkciju nego i veoma vaznu funkciju stabllnosti i

obezbjedenja sigurnosti drzave.

Crna Gora ce, vjerujem vrlo brzo, postati i spoljna granlca EU. Zbog toga treba
da obezbijedlmo kvalitetnu mobilnost na granicnim prelazima, a da onl

istovremeno znace i sigurnost i bezbjednost zajednickog evropskog prostora.

Kroz intenzivnu komunlkaciju i saradnju resora nadleznih za unutrasnje

poslove, potvrdena je opredijeljenost da zajednicki radimo na podlzanju

nlvoa bezbjedosti granica i u Crnoj Gorl 1 u Albanlji, a paralelno sa tim, da

obezbijedimo i bolju operativnost i prohodnost na granicnim prelazima.

Svjesni smo prisutnih izazova i prijetnji organizovanog kriminala,

krijumcarenja i ilegalnih migracija.

Upravo je i svrha sengenskog sporazuma na nivou Evropske unije bila je ne
samo ukidanje unutrasnje granicne kontrole, nego i stvaranje boljih uslova

za nadzor vanjskih granica i borbu protiv prekogranicnog kriminala.

Zelim u tom smislu da informisem da Crna Gora, uz podrsku Evropske
komisije, uspjesno realizuje mjere iz Sengenskog akcionog plana i predano
radimo na modernizaciji infrastrukture na granicnim prelazima, boljoj
tehnickoj opremljenosti i obucenosti granicne policije.

Zbog svega navedenog, Vlada i nadlezna ministarstva u kontinuitetu

preduzimaju aktivnosti kako bi se poboljsala funkcionalnost granicnih
prelaza, jer smatramo da uz efikasne kontrole treba raditi na boljoj
propusnosti granica i pojednostavljivanju procedura.

Sto se tice nedostajuce infrastrukture koja vodi ka ovom pogranicnom
lokalitetu, od Opstine Bar i zaduzenih institucija obavijesten sam da je



zavrsen projekat saobracajnice za granicni prelaz Ckia - Republika Albanija,
kao i odgovarajuca.revizija od strane ovlascenog inzenjera.

U toku je priprema tenderske dokumentacije za izbor najpovoljnijeg
ponudaca za izvodenje radova.

Javno nadmetanje ce biti objavljeno do 25.12.2019. godine. Duzina
saobracajnice iznosi 1,4 km sa dvije saobracajne trake sirine 2x2,75 m sa
dodatnim obostranim Ivlcnlm trakama. Projektantska vrijednost radova je
oko 800.000 eura, a njihov pocetak i zavrsetak planiran je u 2020. godini.

Poslanlce Nlmanbegu,

Nas cllj je dalje unapredenje regionalne saradnje i dobrosusjedskih odnosa
dviju drzava, kroz eflkasnlju prekogranicnu saradnju, cjelovit razvoj
infrastrukture, te unapredenje ekonomske aktivnostl i prlvredne razmjene.

Hvala na paznji!


